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Zprávy

Plán vytvořit byty  
v Úředním domě prozatím 
ztroskotal na byrokracii
STRANA 5

Volný čas

Na zámeckém nádvoří  
se zjeví krutý  
vládce Transylvánie
STRANA 10

Igor
Barboi

Když na akordeon začínal, 
dokonce tekla krev
STRANY 8–9
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V O L N Ý  Č A S

K A M  V Y R A Z I T  N A  T E P L I C K U

NÁMĚSTÍ SVOBODY
8. 7.  Teplice Free Live 8, hudební festival
1430  Wyfe
1600  Schlak
1730  Babylon
1900  Hrací skříň
2030  Eufory
2200  Gangalabasta

LETNÍ KINO NA ZÁMKU
17. 6., 2130  Cyrano
23. 6., 2000  Dracula 
14. 7., 2000  Abba World Revival 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

21. 7., 2000  Mýdlový princ
29. 7., 2130  Jedlíci čokolády
11. 8., 2000  The Backwards
19. 8., 2100  Touha jménem Einodis
25. 8., 2000  Tři mušketýři

KOLONÁDA
24. 6., 1500  Czech Fashion week 2023

ZAHRADNÍ DŮM
do 24. 6.  Výstava Jan Hendrych:  
  Sochy a kresby

DIVADELNÍ TERASA
Cyklus tančíme na terase:
21. 6., 1600  Stará sešlost
28. 6., 1600  Doubravanka
5. 7., 1600  Clarinet Society

ŠANOVSKÝ PARK
17.6. 1400 Živé Teplice

ŠANOVSKÁ MUŠLE
Letní lázeňské koncerty
20. 6., 1630  Doubravanka
24. 6., 1630  Big Band Zdenka Tölga
27. 6., 1630  Clarinet Society
1. 7., 1630  4 tety
4. 7., 1630  String Claret
11. 7., 1630  Plechovanka

KRUŠNOHORSKÉ DIVADLO 
19. 6., 1900  Milión 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

21. 6., 1000 Romance pro křídlovku
21. 6., 1800 Romance pro křídlovku
28. 6., 830 Tajemství pyramidy
28. 6., 1030  Tajemství pyramidy
28. 6., 1800  Tajemství pyramidy
26. 9., 1900  Katapult: Nostalgia
30. 10., 1900  Vivaldianno: Shining Venice

TEPJAZZ 
13. 10., 2000  The Bladder Stones  
  křest CD Toilet Fame

MUZEUM
16. 6., 1900  XIX. Muzejní noc:  
  Noc čar a kouzel na zámku  
  v Teplicích

24. 6., 1500  Vernisáž výstavy:  
  Harry Potter aneb Mudlové,  
  přijeďte expres!
do 1. 10.  Výstava Hmyz, krása  
  a bohatství Českého  
  středohoří
do 26. 2. 2024 Výstava: Harry Potter aneb  
  Mudlové, přijeďte expres!

HVĚZDÁRNA 
23. 6., 2030  Setkání v první čtvrti:  
  Kvantová pravidla vesmíru
20. 7., 1800  Café Nobel: Mikroplasty  
  a nanoplasty – malé,  
  všudypřítomné a škodlivé?
28. 7., 1800  Setkání v první čtvrti:  
  Zmrzlina v barvě noci a jiná  
  kouzla s mrazivým dusíkem
1., 21., 22., 28. a 29. 7., 2200 a 2300  
  Pozorování Měsíce 

PLANETÁRIUM 
18. 6., 1500  Rákosníček a hvězdy
18. 6., 1700  Paxi a Země ve vesmíru
18. 6., 1900  Červnová hvězdná obloha
21. 6., 1500  Rákosníček a hvězdy
21. 6., 1700  Paxi a Země ve vesmíru
21. 6., 1900  Červnová hvězdná obloha
25. 6., 1500  Robot Kit: Komety a planetky
25. 6., 1700  Paxi a komety
25. 6., 1900  Héraklés mezi hvězdami
28. 6., 1500  Robot Kit a měsíce
28. 6., 1700  Paxi a Měsíc
28. 6., 1900  Z pokoje za hranice sluneční  
  soustavy
2. 7., 1500  Princ Střelec
2. 7., 1700 Paxi a Země ve vesmíru
2. 7., 1900  Hra světel a stínů
5. 7., 1500  Podivná pohádka
5. 7., 1700  Paxi a Země ve vesmíru
5. 7., 1900  Hra světel a stínů

9. 7., 1500  Rákosníček a obloha  
  v červenci
9. 7., 1700  Paxi a jiné planetární  
  soustavy
9. 7., 1900  Vesmírný kalendář
12. 7., 1500  O velké lampě
12. 7., 1700  Odkud svítí sluníčko
12. 7., 1900  Vznik, vývoj a zánik hvězd
16. 7., 1500  Měsíc u krejčího
16. 7., 1700  Král Chufu a sluneční loď
16. 7., 1900  Vznik, vývoj a zánik hvězd
19. 7., 1500  Pohádky o Cvočkovi
19. 7., 1700  Paxi a Země ve vesmíru
19. 7., 1900  Relaxace pod hvězdami
23. 7., 1500  Pohádky o Cvočkovi
23. 7., 1700  Paxi – Střídání dne a noci  
  a ročních období
23. 7., 1900 Letem světem  
  sluneční soustavou
26. 7., 1500  Rákosníček a hvězdy 
 
 
 
 
 
 
 
 

26. 7., 1700  Paxi a Měsíc
26. 7., 1900  Vzorek z Měsíce
30. 7., 1500  Rákosníček a hvězdy
30. 7., 1700  Paxi – Střídání dne a noci  
  a ročních období
30. 7., 1900  Červencová letní obloha

LETNÍ AMFITEÁTR BÍLINA
27. 6., 1900  Na stojáka live
21. 7., 1600  Koncert pro kamerunské kozy
11. 8., 1600  Revival Fest

MC
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Žít Teplice, zpravodajský a servisní magazín pro oblast Teplicka  Datum vydání: 14. 6. 2023  Příští vydání: 20. 8. 2023  Uzávěrka inzerce a příspěvků: 15. 8. 2023  Informace o inzerci a distribuci na www.mediaconcept.cz  
 V nákladu 29.000 výtisků je distribuován do schránek domácností prostřednictvím PNS, a.s.  Volné výtisky jsou k dispozici v Informačním centru města Teplice  Periodikum je registrováno Ministerstvem kultury České republiky pod číslem 

MKČRE21614  Vydavatelem Žít Teplice je Media Concept, s. r. o., IČ 02750686, se sídlem 17. listopadu 7, 400 10 Ústí nad Labem  Četnost vydání: 10 vydání v kalendářním roce  Tiskne:Severotisk s.r.o.  Redakce: Gabriela Zlámalová, tel.: 605 262 
193, e-mail: redakce@zitteplice.cz, Masarykova 119, 400 01 Ústí nad Labem  Obchod a marketing: Mgr. Miroslav Pakosta, tel.: 602 464 749, e-mail: obchod@teplice.cz, Masarykova 119, 400 01 Ústí nad Labem  Nevyžádané příspěvky nevracíme, 
neoznačené fotografie pocházejí z archivu redakce. Příspěvky v tomto vydání publikujeme na webových stránkách časopisu, neposkytujeme je jiným subjektům a identifikační údaje autorů příspěvků používáme jen pro ověření pravosti informací.  
Volné výtisky jsou k dispozici, kromě jiných míst, v informačním centru na náměstí E. Beneše, v Domě kultury a v poliklinice teplické nemocnice. Příspěvky označené číslem, PR nebo VOLBY jsou placenou inzercí.

www.facebook.com/zitteplice.cz

Mohutný sesuv zničil trať do Teplic, 
ani po 10 letech není opravená

Teplicko – Železniční trať mezi 
Teplicemi a Lovosicemi přes 
Oparenské údolí, která je 
po sesuvu už deset let stále 
mimo provoz, se zatím opravy 
nedočká. Ústecký kraj s ní po-
čítá a na trati stále objednává 
provoz. 

Podle Dušana Gavendy ze 
Správy železnic se stavba plá-
nuje v závislosti na finance 
na roky 2025 a 2026 s tím, že 
záměr projektu byl schválený 

v roce 2020 centrální komisí 
ministerstva dopravy. Místo 
sesuvu má podle ní překlenout 
nová mostní estakáda. Dřívější 
odhad Správy železnic počítal 
s částkou 435 milionů korun.

Sesuv postihl trať mezi Cho-
timěří a Radejčínem v délce 
zhruba 200 metrů v červnu 
2013. Trať se „svezla“ spolu 
s tisíci tunami zeminy a ka-
mení na rozestavěnou dálnici 
D8.  gz

č e r v e n  2 0 2 3
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realcentrum cars s.r.o.

REALCENTRUM Cars s.r.o.
Podhoří 374/2a, 400 10 Ústí nad Labem
Tel.: 472 744 039 | E-mail: kia.prodej@realcentrum.cz | www.kia-usti.cz

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 (WLTP). Kia Stonic: 5,1-6,8 l/100 km, 116-139 g/km. Vyobrazení vozů je pouze ilustrativní a může obsahovat doplňkovou výbavu. 
Pro bližší informace navštivte www.kia.com. 

Kia Stonic.
Atraktivní crossover.

Nyní s akční výbavou SPIN
již od 414 980 Kč.

Tolik korun nově stojí běžná jízdenka 
na městskou hromadnou dopravu. 
Je to o 4 koruny více, než to bylo 
dosud. Cena zvýhodněné jízdenky 
se zvýšila z 10 na 12 korun. Podle 
náměstka primátora se zodpověd-
ností k městské dopravě Tomáše 
Hadvigy jde o zdražení po jedenácti 
letech. Kromě týdenní, měsíční nebo 
devadesátidenní jízdenky je novinkou 
roční jízdné, které je platné 365 dní, 
není tedy vázané na kalendářní rok. 
V základní sazbě je za 4 300 korun, ve 

zvýhodněném tarifu za 2 150 korun. 
A vyjde o 27 % levněji než čtyři deva-
desátidenní jízdenky.  gz

Č Í S L O  M Ě S Í C E
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Domov nabídne zázemí autistům
Modlany – V Suchém vzniklo 
nové zařízení pro osoby s po-
ruchou autistického spekt-
ra. Komunitní domov nabízí 
rodičům autistických klientů 
pobytová lůžka i odlehčovací 
služby. Ve dvou samostatných 
nezávislých domácnostech 
s nepřetržitou specializova-
nou péčí zde může žít dvanáct 
klientů s poruchou autistické-
ho spektra. „Klademe důraz na 

individualizovaný, deinstitu-
cionalizovaný přístup k soci-
álním a zdravotním službám 
v motivujícím prostředí pro kli-
enty i tým pečujících,“ řekl To-
máš Minařík z teplických So-
ciálních a zdravotních služeb. 
Podle náměstka hejtmana Jiří-
ho Kulhánka kraj na podporu 
sociálních služeb osobám s po-
ruchou autistického spektra 
vyčlenil 10 milionů korun.  gz
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Budova nádraží letos prokoukne, 
pak se dělníci přesunou do interiéru

4

Oprava koryta  
Bystřice se protahuje

U jezera vyroste sportovní centrum, plány brzdí zásoby uhlí

Bývalé sklárny 
nahradil park

Ve městě vzniknou různě drahé parkovací zóny

Květina pomůže lidem bez domova 

Teplice – Roky odkládaná roz-
sáhlá rekonstrukce nádraž-
ní budovy je v plném prou-
du. Stavbaři vyměňují celkem 
350 oken a pracují na 59 slou-
pech. Fasáda získává svůj 
původní vzhled pod přísným 
dozorem odborníků. Obnova 
nejviditelnější části, tedy ex-
teriéru budovy, má být hotová 
letos.

„Nový vzhled budovy byl na-
vržen po důkladném restaurá-
torském průzkumu a zohled-
ňuje její památkovou ochranu. 
Objekt se čistí od nekvalitních 
dobových úprav a budou mu 

vráceny původní historické 
prvky. Navrženo je také obno-
vení původní okrové barevnos-
ti fasády kombinované s detai-
ly v cihlové barvě, oplechování 
a kovové prvky budou tmavě 
šedé. Umělý šindel a plech na 
střeše nahradí šablony imitu-
jící původní břidlicovou kry-
tinu,“ popisuje Dušan Gaven-
da ze Správy železnic. Většina 
prací na exteriéru budovy za 
236 milionů korun by měla 
být hotová do konce letošního 
roku, zatímco v roce 2024 se 
rekonstrukce přesune do inte-
riéru nádraží. 

„Součástí druhé etapy bude 
kromě kompletní rekonstruk-
ce interiéru výpravní budovy 
například i vybudování nových 
parkovacích ploch nebo úpra-
va trafostanice s instalací fo-
tovoltaické elektrárny na její 
střeše,“ dodal mluvčí Správy 
železnic.  gz

Teplice – Stavební firma opra-
vuje pro Povodí Ohře koryto 
potoku Bystřice. Práce, kte-
ré už měly skončit, probíhají 
v blízkosti Metelkova náměstí. 
„Vzhledem k náročnosti tech-
nologických postupů a letoš-
nímu deštivému jaru došlo 
k posunutí termínu dokončení 
akce do konce letošního roku,“ 
vysvětlila Civínová s tím, že 
rekonstrukce Bystřice v Tep-
licích přijde v současné době 
na více než 139 milionů korun 
bez DPH. V korytě se komplet-
ně rekonstruuje dno a stěny, 
které jsou ve správě Povodí 
Ohře. Město se finančně podílí 
na novém železobetonovém za-
stropení, vytvoření cyklostez-
ky a na dalších navazujících 
pracích.  gz

Teplicko – Areál po bývalých 
sklárnách v Hostomicích 
znovu naplno ožil. Na jeho 
místě dnes stojí průmyslo-
vý Panattoni Park Tepli-
ce South, který je obsazen 
nájemci a plně v provozu. 
Průmyslový park se nachází 
na území bývalých skláren 
Kavalier, kde se vyráběly 
odměrné válce a zkumavky, 
které v 70. a 80. letech pat-
řily ke špičce v oboru. Poté, 
co vlastník přesunul výro-
bu jinam, areál začal chát-
rat.  gz

Použitého oleje se 
zbavíte i na benzínce
Ústecký kraj – Na šesti čerpacích 
stanicích napříč krajem, kon-
krétně ve městech Ústí nad 
Labem, Teplice, Chomutov, Lit-
vínov a Most, mohou lidé ode-
vzdávat upotřebený kuchyň-
ský olej. Zapojení je snadné. 
Po registraci v aplikaci Orlen 
Benzina si zájemci vyzvednou 
standardizovanou nádobu ur-
čenou pro skladování použité-
ho oleje v domácnostech. Po 
naplnění ji mohou odevzdat 
24 hodin denně sedm dnů 
v týdnu na jedné ze šesti čer-
pacích stanic do poloautoma-
tického sběrného boxu a vy-
měnit za prázdnou nádobu. 

„Speciální sběrné nádoby 
umožňují opakovatelné použi-
tí a snižují hygienická rizika 
spojená s nakládáním s odpa-
dy. Nevznikají také žádné pev-
né plastové odpady znečiště-
né oleji, které by bylo nutno 
likvidovat skládkováním, nebo 
spalováním,“ říká generální 
ředitel a předseda představen-
stva Orlenu Jiří Hájek. Použitý 
kuchyňský olej bude součástí 
pilotního projektu, který bude 
zkoumat možnosti jeho využití 
a jeho efektivní přeměny v bio- 
palivo a petrochemikálie.  gz

Modlansko – Plány, jak zvelebit 
okolí jezera Milada, už se rýsu-
jí. Zatím zázemí pro návštěv-
níky není ani trochu ideální. 
Navíc začaly praskat asfalto-
vé cesty. 

Švédské architektonické 
studio Mandaworks dokon-
čilo po třech letech koncep-
ci rozvoje okolí jezera Milada. 
Podle koncepce zůstane hlavní 
rekreační oblastí strana u Hr-
bovic, tam kde je hlavní pláž. 
Zde se počítá i se sportovišti 

či kempem. Protější strana by 
měla zůstat co nejvíce přírod-
ní a vodním sportům by měla 
sloužit trmická strana. Z nevy-
užívaného areálu chabařovic-
kých oceláren by mohlo vyrůst 
sportovní centrum a u vody 
by měla z té strany vzniknout 
menší pláž.

Aby se ale tyto plány mohly 
uskutečnit, je nutné odepsat 
zásoby uhlí. Dokud totiž ne-
bude zrušená ložisková úpra-
va, nebudou do úprav a staveb 

města investovat. To ale ještě 
chvíli potrvá. Chráněná ložis-
ka zmapuje Česká geologická 
služba do dvou let.  gz, foto: Diamo

Teplice – Už od nového roku 
budou platit nová pravidla 
pro parkování v centru města. 
Vzniknou různé zóny s růz-
nou výší parkovného,“ řekl 
náměstek primátora Hynek 
Hanza s tím, že vzniknou zá-
chytné zóny, kde bude celo-
denní parkování například za 
výhodnější cenu. Podle Hanzy 
ale zároveň dojde k rozšíření 

placených parkovacích míst 
v docházkové vzdálenosti do 
centra města. 

Nově by se mělo za par-
kování platit mimo jiné i na 
parkovišti v Alejní ulici nebo 
před hlavním nádražím, ale 
i v Mlýnské ulici a U Hadích 
a U Kamenných lázní. Zde pů-
jde o záchytné parkování s ce-
lodenní sazbou 40 korun. „Tyto 

ulice jsou dnes zatěžovány 
parkováním lidmi, kteří dojíž-
dějí za prací do Teplic z jiných 
měst,“ přiblížil Hanza. Přímo 
v centru města by cena par-
kovného měla zůstat ve stáva-
jící výši 20 korun za hodinu. 
Dál od centra pak bude hodina 
za 10 korun. Zóny s konkrétní-
mi ulicemi už jsou jasné a jsou 
na webu města.  gz

Teplice – S nárůstem počtu lidí, 
kteří žijí na ulici, se Teplice po-
týkají dlouhodobě. Pomoci by 
mohla i Květina s projektem 
Bydlím, bydlíš, bydlíme, kte-
rý lidem bez domova sežene 
nájemní byt a naučí je, jak si 
bydlení udržet. „Skončila dru-
há vlna vyplňování dotazníků 
zájemců. Následovat bude po-
suzování žádostí a výběr ucha-
zečů,“ říká ředitelka organiza-
ce Barbora Bočková s tím, že 
o projekt byl velký zájem, ne-
boť v něm klienti spatřují vel-
kou šanci na začlenění zpět do 
společnosti a běžného života.

Spolek Květina dostal na 
sociální práci a získání dese-
ti bytů jedenáctimilionovou 
evropskou dotaci. Pomohlo 
i město, které poskytne pět 
bytů.  gz
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Plán vytvořit byty v Úředním domě 
prozatím ztroskotal na byrokracii

Koupaliště rozjela sezonu, za vstup si ale připlatíte

Úřad brojí proti kácení stoletých lesů v Krušnohoří

Dadaistická socha krášlí prostor před Zahradním domem 

Nemoderní metoda 
placení bude minulostí

Česká premiéra:  
Noční klid hlídají čidla

Cestu lanovkou 
zaplatíte i kartou

č e r v e n  2 0 2 3

Teplice – Záchrana opuštěné-
ho objektu v těsné blízkosti 
Zámeckého náměstí se kom-
plikuje. Úřední dům koupila 
teplická společnost Hit Office 
Group a snaží se podnikat kro-
ky k jeho rekonstrukci. Podle 
jednoho ze společníků Marti-
na Šťastného jde ale o běh na 
dlouhou trať. 

„Už loni v říjnu vydal teplic-
ký magistrát územní rozhod-
nutí k rekonstrukci Úředního 
domu. Bohužel účastníci sta-
vebního řízení podali proti vy-
danému územnímu rozhodnutí 

odvolání. K odvolání jsme zpra-
covali rozklad, který jsme po-
stoupili krajskému úřadu k roz-
hodnutí. Zatím ho úřad ale 
nevydal,“ vysvětluje Šťastný 

s tím, že v odvolání bylo napa-
deno úplně všechno, včetně 
postupu zainteresovaných stát-
ních úřadů. 

Na záchraně Úředního domu 
nový majitel pracuje už roky. 
„Když jsme dům kupovali, tak 
jsme si mysleli, že bychom 
mohli do dvou let začít stavět,“ 
přiblížil Šťastný s tím, že zřej-
mě někomu připravovaná re-
konstrukce velmi vadí. Jakmile 
se podaří památkově chráněný 
objekt zrekonstruovat, tak by 
měl sloužit pro nájemní bydle-
ní.  gz, vizulizace: Atelier MiSe

Teplice – Město hledá provozo-
vatele placených parkovišť na 
dalších 10 let. Tyto služby při-
jdou na 26,5 milionu korun. 
Novinkou by měla být možnost 
platit za parkovné kartou nebo 
prostřednictvím aplikace. 

Tepličané na moderniza-
ci placení za parkování stá-
le čekají, dosud můžou platit 
jen mincemi. „Celý systém se 
v dohledné době předělá. Bude 
nový, který bude provozován 
městem prostřednictvím nové-
ho soukromého provozovate-
le,“ řekl náměstek primátora 
Hynek Hanza s tím, že i vznik-
nou různé zóny s různou výší 
parkovného.  gz

Teplicko – Sezona venkovních 
koupališť vypukla. Návštěvní-
ci ale musí počítat s tím, že si 
budou muset sáhnout hlouběji 
do peněženek. Areály, které ne-
zvýšily vstupné kvůli zvyšujícím 
se cenám energií vloni, k tomu 
totiž přistoupily letos. Nejde ale 
o závratné sumy.

Když si budete chtít vyrazit 
třeba na koupaliště v Bílině, za 
vstupné dáte 110 korun. Stejnou 
cenu teď zaplatí i lidé na osec-
kém koupališti, které je v bez-
prostřední blízkosti 3D bludiště 

a minigolfového hřiště. Duch- 
covské i dubské koupaliště si 
účtuje celodenní vstupné sto ko-
run. Otvírací doba areálů je vět-
šinou od 9:00 do 19:00 hodin.

Rozhodnete-li se pro návštěvu 
teplického Aquacetra, můžete 
využít zmodernizované venkov-
ní slunění, nové dětské brouzda-
liště, zónu s herními prvky a pi-
rátským korábem. Za celodenní 
vstupné dáte 220 korun. 

Na všech koupalištích mají 
děti a senioři zlevněné vstup-
né a někde je k dispozici 

i zvýhodněná rodinná vstu-
penka.  gz, foto: FrýTajmOsek 

Teplicko – V Dubí, jako v prvním 
městě České republiky, pomá-
hají s dodržováním nočního 
klidu hluková čidla. Zazname-
návají hlasité projevy a hlá-
šení pošlou městské policii, 
která situaci vyhodnotí přes 
kamery na monitoru nebo v te-
rénu na tabletu. 

Podle ředitele městské po-
licie Tomáše Pykala poplach 
spustí při hluku, který přesáh-
ne 75 decibelů. „Čidla pro nás 
byla vyrobená na míru. Firma 
se toho chytla a teď to nabízí 
po celé České republice,“ řekl 
Pykal a dodal, že se o využití 
hlukových čidel zajímají i dal-
ší obce a města. Jedno z čidel 
monitoruje prostor u diskoté-
ky u Čtyřlístku, další dvě jsou 
v části Pozorka.  gz

Teplicko – Hned dvanáct správ-
ních řízení týkajících se ochra-
ny lesů starších 120 let zahájil 
Krajský úřad Ústeckého kraje. 
Kvůli kácení totiž unikátní pří-
rodní lokality mizí z mapy regi-
onu. Konkrétně se jedná o loka-
lity Libouchec, Střekov, Hrob, 
Mikulov, Krupka, Lesy Sever, 
Most, Mariánské Údolí, Bohosu-
dov, Boleboř, Blatno a Jirkov. 

Na ničení bukových lesů 
v Krušných horách už něko-
lik let upozorňuje organizace 

Greenpeace. „Pokud chceme do-
kázat, že ochrana biodiverzity 
není pouze prázdná proklama-
ce a skutečně ji chceme zajistit, 
je krok krajského úřadu zasta-
vit kácení nejstarších porostů 
v evropsky významné lokalitě 
Východní Krušnohoří správným 
směrem. Doufáme, že ho majite-
lé, kraj i ministerstvo životního 
prostředí podpoří,” řekla Nikol 
Krejčová, vedoucí kampaně za 
záchranu starých lesů Neká-
cejte.

Staré lesy jsou unikátní 
a jsou důležité pro zachová-
ní biodiverzity. I když Ústecký 
kraj skutečně výrazně zlepší 
ochranu starých lesů v Kruš-
ných horách, pořád jde jen 
o dočasné opatření, proto-
že bude platit pouze do konce 
platnosti příslušných lesních 
hospodářských plánů, tedy vět-
šinou do roku 2030. Greenpea-
ce nyní proto sbírá podpisy lidí 
pro zastavení kácení starých 
lesů.  gz

Teplice – Socha nazvaná Dok-
tor Hugo Dux, hlava českoslo-
venských dadaistů, zkrášluje 
nově prostor před Zahradním 
domem. Autorem nové sochy 
je Jan Hendrych. Inspirací mu 
byl doktor Hugo Dux z Tep-
lic, který se v roce 1920 stal 
nejchytřejším občanem Tep-
lic a hlavou československých 
dadaistů. Návrh sochy Jana 
Hendrycha pracuje s odkazem 
na tuto událost, ale součas-
ně i s jejím ne zcela jasným 

výkladem. „Neideologický, hra-
vý a až humorný nádech so-
chy kontrastuje s faktem, že 
na stejném místě byla roku 
1971 osazena socha prvního 
dělnického prezidenta Kle-
menta Gottwalda od sochaře 
Josefa Malejovského,“ přibližu-
je kurátorka Vendula Fremlo-
vá. Odhalením sochy a verni-
sáží začala v Galerii Zahradní 
dům také výstava autora Jana 
Hendrycha, která potrvá do 
24. června.  gz

Teplicko – Za svezení lanov-
kou na Komáří vížku už lze 
zaplatit bezhotovostně kar-
tou, mobilem nebo hodinka-
mi. Podle Kateřiny Osvaldo-
vé z krupské radnice funguje 
ve spodní stanici lanové drá-
hy platební terminál. „Ceny 
jízdného zůstávají stejné 
jako dosud, tedy 170 korun 
pro dospělé, 240 obousměr-
ná, 130 korun pro děti do 
10 let, 180 obousměrná, 150 
korun pro seniory nad 65 let, 
210 obousměrná a 180 ko-
run pro cyklisty. Nadále platí 
i rodinné balíčky,“ doplňuje 
Osvaldová s tím, že lanovka je 
v letním období až do 30. září 
v provozu denně od 8:30 do 
18:30 hodin s odjezdem ze 
spodní stanice každou hodinu, 
vždy v půl.  gz
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Jaké zvolit zasklení pro rodinný dům?
Chcete-li, aby okno či skleněné 
dveře správně fungovaly, poža-
dujte u svých dodavatelů vhod-
ně zvolené zasklení pro váš 
dům. Izolační zasklení před-
stavuje složení, které obsahuje 
dvě nebo tři tabule skla oddě-
lené prostorem naplněným su-
chým vzduchem nebo plynem. 
Skla jsou opatřována funkč-
ními vrstvami, které dokáží 
regulovat prostup tepla. Toto 
spojení dokáže zadržet v domě 
teplo či využít bezplatnou slu-
neční energii (tzv. sluneční 
zisky). V teplejších dnech po-
může izolační zasklení zadržet 
sluneční teplo mimo dům, a za-
jistit tak maximální pohod-
lí a pohodu ve všech ročních 
obdobích. Správně zvolené za-
sklení se tak podílí na celkové 
energetické bilanci domu a do-
káže snížit další náklady na 
technologie (vytápění, klimati-
zace, osvětlení, dodatečné stí-
nění apod.) a jejich provoz.

Základem je správný návrh
Návrh zasklení by měl zo-

hlednit všechny podstatné 
parametry s ohledem na typ 
výstavby (renovace vs. novo-
stavba), energetické poža-
davky (dům v energetickém 

standardu, pasivní, aktivní 
dům apod.) a klimatické pod-
mínky příslušného regionu. 
Velikost otvorů a orientace ke 
světovým stranám hrají další 
důležitou roli. Navíc dokáže 

zasklení splnit i další přida-
né funkce: ochrana proti hlu-
ku, bezpečnost osob a ochrana 
majetku, estetika. Zkušený od-
borník by vám měl navrhnout 
okno, které vaše požadavky 

splní a zároveň bude respek-
tovat celkový koncept domu 
(i v případě rekonstrukce).

Na CO2 záleží
Energetická náročnost a uh-

líková stopa stojí v popře-
dí současného stavebnictví. 
Společnost AGC Glass Europe 
jako jeden z hlavních hráčů ve 
stavebním sektoru – výrobce 
a zpracovatel plochého skla – 
nabízí širokou škálu vysoce vý-
konných skel určených pro re-
zidenční i komerční výstavbu. 
AGC patří mezi světové výrob-
ce, kteří se snaží snižovat spo-
třebu energie svými výrobní-
mi postupy a vyrábět výrobky 
šetrné k životnímu prostředí. 
Používání takových výrobků 
vede ke snižování nákladů na 
energie a k redukci uhlíkové 
stopy v rámci doby používání 
i po jejím skončení. Jako jedi-
ný výrobce v tomto sektoru má 
nejširší portfolio výrobků s en-
vironmentálním označením1. 
Získejte více informací o vý-
robkové škále na webu AGC.

www.agc-yourglass.com
1 Cradle to Cradle Certified® – program 
posuzování výrobků z hlediska jejich 
udržitelnosti v průběhu celého životního cyklu.
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VÝBĚR Z PROGRAMU:

• Malá Paříž
• Teplické terasy
• Czech Fashion Week 2023
• TEP FESTIVAL 2023
• Teplický pivní rynek
• Jarmark chutí
• Teplická tančírna pod otevřeným nebem
• Divadlo na zámku
• Teplický festival vína
 
Všechny kulturní akce jsou zdarma nebo mají  
zvýhodněné vstupné díky podpoře města Teplice.  
Změna programu vyhrazena.
 
Úplný program naleznete na: www.teplice.cz

Teplice  
 živě 2023
Přehled venkovních  
kulturních akcí 
červen–září

MC
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Akordeonista Igor Barboi se narodil 
v roce 1974 v Sovětském svazu, nyní 
Ruská federace, ve městě Kujbyšev, 
nyní Samara. Vystudoval základní 
uměleckou školu, konzervatoř a státní 
pedagogickou univerzitu ve třídě 
profesora Ally Katz. Po ukončení 
univerzity se v roce 1997 přestě-
hoval do České republiky. Nejdříve 
bydlel několik let v Praze, potom se 
pracovně přestěhoval do Mariánských 
Lázní a do Aše. Měl různá zaměstnání, 
například pracoval v továrně, ve skla-
dě, dělal telemarketing, obchodníka 
s akciemi, v tiskárně dělal operátora 
DTP a grafika. Do Teplic se přestěho-
val po rozvodu v roce 2008 a žije zde 
dosud. Má dvě děti. Zastupuje Českou 
republiku v mezinárodní online porotě 
v přípravném vyřazovacím kole první 
mezinárodní akordeonové soutěže 
Igora Zavadského, která se bude 
konat v ukrajinském Kyjevě.

Igor Barboi 

P R O F I L

Akordeonista Igor Barboi pochází z ruské 
Samary, ale Teplice se staly jeho druhým 
domovem. Původně v lázeňské metropoli 
regionu nehodlal zůstávat, ale nakonec zjistil, 
že jinam se mu odtud nechce. K hraní na tahací 
harmoniku se dostal coby malý chlapec, ale 
byly to krušné začátky. Nástroj tehdy sotva 
unesl, ale později se do něj zamiloval.
Gabriela Zlámalová

Jak se vlastně malý kluk do-
stane k hraní na akordeon? 

V sedmi letech jsem začal 
chodit do hudební školy v rus-
ké Samaře. Původně jsem 
chtěl hrát na housle, ale můj 
tatínek rozhodl, že to musí být 
jen akordeon, protože on sám 
trochu hrál na tento nástroj 
jako samouk a chtěl, abych já 
hrál taky.

Vzpomenete si na své začát-
ky?

To bylo hodně náročné. 
V těch sedmi letech jsem byl 
drobné dítě a nejmenší akor-
deon byl pro mě strašně velký. 
Proto se často dostávaly mé 
rty do měchu a krvácely. Dá se 
říct, že začátky byly dost bo-
lestné a krvavé.

Přemýšlel jste někdy o tom, 
co byste dělal, kdybyste se 
nevěnoval hudbě?

Měl jsem desetileté období 
bez hudby, kdy jsem dělal růz-
ná zaměstnání. Byl jsem třeba 
prodejce obrazů, grafik a DTP 
operátor v tiskárně, pracov-
ník telemarketingu, obchod-
ník s akciemi nebo jsem kres-
lil návrhy firemních stánků 
pro různé výstavy a dělal jsem 
webové stránky. 

Vrátil jste se k hraní. Co vás 
vlastně přitahuje na zvuku 
akordeonu?

Akordeon má obrovské 
možnosti. V podstatě má 
v sobě dva nástroje a je melo-
dický a doprovodný… Má hod-
ně rejstříků, které umožňují 
využít širokou barevnou šká-
lu, ale hlavně má měch, pomo-
cí kterého se dá pracovat s dy-
namikou.

Co všechno podle vás musí 
mít dobrý akordeonista?

Takzvané hudební cítění, to 
znamená cit pro nástroj a hrát 
srdcem.

Hrajete sám, nebo máte ně-
jakou skupinu?

Hraji většinou s jinými mu-
zikanty. V současné době 
mám jednu stálou skupinu 
BEBE Trio ve složení Alexan-
der Shonert – housle, Petr 
Špaček – violoncello a já – 
akordeon. Náš repertoár tvoří 
soundtracky z počítačových 
her, soudobá klasická hudba, 
jazz, moderní skladby, tango, 

populární a latinskoameric-
ké skladby. Občas spolupracu-
ji se skupinou Už jsme doma 
na projektu Krysáci. V Brazílii 
třeba hraju s různými muzi-
kanty, mám tam několik aktiv-
ních projektů. Hraji i sólově, 
ale to je spíš výjimečně.

Jaký hudební styl preferu-
jete? 

Moje nejoblíbenější hudeb-
ní styly jsou Samba, Choro 
a Forro.

Často zmiňujete Brazílii. Jak 
se přihodilo, že jste se ocitl 
v Jižní Americe?

Všechno začalo v roce 2017, 
kdy mě přes Facebook kontak-
toval jeden Brazilec. Pozval mě 
na svůj festival v Riu de Janei-
ro. S tím, že budu mít zdar-
ma ubytování a stravování po 
celou dobu, ale letenku bych 
musel hradit sám. Popřemýšlel 
jsem a musel jsem to odmít-
nout z pracovních a finančních 
důvodů. Tenkrát jsem pracoval 

foto: archiv Igora barboie
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barva: Mám rád 
všechny barvy, zaleží 
na náladě a místě. 

jídlo: Moqueca 
baiana, což je tradiční 
brazilské jídlo, něco 
jako rybí guláš 
s krevetami, podává 
se s rýží a salátem. 

hudba: eHermeto 
Pascoal, Arlindo 
Cruz, Alcione, Jorge 
Aragão, Clara Nunes, 
Jacob do bandolim, 
Luiz Melodia, Simone, 
Sivuca, Sergej 
Kuryokhin, Djavan 
a mnoho dalších… 

číslo: 510

politik: Jana Zwyrtek 
Hamplová, Milan 
Uhrík, Lubomír Volný 
a Petr Bílý

M O J E  N E J

č e r v e n  2 0 2 3

v ZUŠ Lovosice jako učitel hry 
na akordeon a piano. Ale už 
další rok se mi díky podpoře 
města Teplice podařilo na festi-
val dostat. 

Jaké to bylo?
Musím říct, že jsem se do 

Brazílie zamiloval a trávím tam 
docela hodně času. Hrál jsem 
s výbornými umělci v Riu de Ja-
neiro a taky ve státech Minas 
Gerais a Bahia. Svůj první kon-
cert v Riu jsem zahrál v roce 
2019 se dvěma úžasnými per-
kusionisty. Taky jsem v Brazílii 
objevil poprvé skvělý nástroj, 
který se jmenuje pandeiro, což 
je taková tamburína s činely. 
Po několika online kurzech teď 
hraju jak na akordeon, tak i na 
pandeiro.

Jaká byla zatím největší hu-
dební akce, kterou jste zažil?

Hrál jsem v několika diva-
dlech v brazilském Riu de Ja-
neiro, v argentinském San 
Jorge a v chilském Santiago de 
Chile. Taky jsem hrál na půdě 
městské rady v Riu de Janeiro. 
V Brazílii jsem byl několikrát 
hostem hudebních pořadů a te-
levizní show. Brazilská televize 
odvysílala dva hodinové hudeb-
ní pořady o mně a mém vztahu 
k brazilské hudební kultuře. 

Která vaše skladba je, dá se 
říct, zlomová?

Feira de mangaio (Sivuca). 
Ta skladba úplně změnila můj 
hudební vkus, když jsem ji ob-
jevil a zařadil do repertoáru, 
tak jsem tím odstartoval moje 
brazilské dobrodružství. Mys-
lím, že to bylo v roce 2016.

A jde říct, kterou máte nej-
raději?

Nejde, je strašně moc skla-
deb, které mám hodně rád, 
a každým dnem ten seznam 
jen roste (smích).

Momentálně jsou vaším do-
movem Teplice. Jak jste se 
sem vlastně dostal?

Pocházím z Ruské federa-
ce, po ukončení pedagogické 
univerzity jsem se v roce 1997 
přestěhoval do České republi-
ky. Nejdříve jsem bydlel něko-
lik let v Praze, potom v Mari-
ánských Lázních a v Aši. Do 
Teplic jsem se přestěhoval 
po rozvodu, v roce 2008 díky 
mojí matce. Jezdila sem to-
tiž na léčení několik let a do 
města se zamilovala. Rozhodla 
se sem přestěhovat a koupila 
tady malý byt. Já tu ani zpo-
čátku zůstat nechtěl, jen jsem 
jí přijel pomoci se zabydlet, 
ale po čase jsem zjistil, že už 

nikam jinam nechci, a zůstal 
jsem tady. 

Plánujete nějaké teplické vy-
stoupení?

Nyní v Teplicích bohužel nic 
nemám naplánováno, posled-
ní vystoupení jsem měl v led-
nu v sále teplické knihovny, 
dělal jsem prezentaci mé nové 
desky Despretensioso, kterou 
jsem natočil v Riu de Janeiro 
loni v listopadu.

Jak se vám vlastně Teplice 
líbí? Máte zde svá oblíbená 
místa?

Teplice mám hodně rád, na 
všech cestách propaguji naše 
krásné město. Moje nejoblíbe-
nější místa jsou Zámecká za-
hrada, Šanov a Doubravka.

Na čem v současné době pra-
cujete, jaké máte plány?

Teď dokončuji nahrává-
ní nové desky s autorskými 
skladbami mého brazilského 
kamaráda Morais do Acordeon. 

Jste zadaný, máte rodinu?
Jsem rozvedený a mám dvě 

děti.

Jaké koníčky ještě máte? 
Sport, pěší turistiku a zajímám 

se o ezoteriku a technologie.

foto: archiv Igora barboie
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Na zámku se zjeví tajemný Dracula

Muzeum láká 
nadšence motýlů

Psí den slibuje menu pro chlupáče na stříbrném podnose
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CELOROČNÍ NÁBOR DO PŘÍPRAVEK FK TEPLICE

Užijte si písničky 
Michala Tučného 

Máte rádi dinosaury, 
tak hurá do botanky

Do letňáku na muzikál i divadlo

Prázdniny startuje 
festival na náměstí

Teplice – V úžasných kulisách 
teplického zámku se 23. červ-
na odehraje známý příběh 
o velmi krutém vládci Transyl-
vánie, který drancuje kláštery, 
vraždí darmožrouty a je odsou-
zený k věčnému životu.

Koncertní verze slavného 
muzikálu Dracula z autorské 
dílny Karla Svobody, Zdeňka 
Borovce a Richarda Hese měla 
premiéru v roce 1995 a té-
měř okamžitě dostal nálepku 

muzikál století. Do Teplic s ní 
přijíždí Divadlo Broadway.

Hlavní role se už tehdy bra-
vurním způsobem zhostil Da-
niel Hůlka, který se předsta-
ví i v představení na nádvoří 
teplického zámku. Po jeho 
boku vystoupí Tomáš Trapl, 
Josef Vágner, Alžběta Barto-
šová a Kamila Nývltová. Mu-
zikál startuje ve 20:00 hodin 
a vstupenky jsou v prodeji za 
490 a 690 korun.  zt

Teplicko – V rámci akce Letní 
tóny si u rybníka Barbora mů-
žete užít koncert kapely Mi-
chal Tučný revival Plzeň. Již 
název seskupení napovídá, 
že vychází z tvorby fenoménu 
20. století nejen české, ale i ev-
ropské countrymusic báječné-
ho Michala Tučného. Koncert 
se koná v sobotu 29. července 
v 19:00 hodin na Letní scéně 
u rybníka Barbora. Vstupenky 
už jsou v předprodeji.  gz

Teplice – Poslední červenco-
vou neděli vyrazte do botan-
ky v 15:00 hodin na loutkové 
představení Zmrzlíkovo pra-
věké dobrodružství. Snad kaž-
dý někdy propadnul dinosauří 
mánii. A Zmrzlík má dinosau-
ří mánii právě teď. A tak když 
mu podivný vědec ve starém 
muzeu nabídne jedinečnou 
cestu do pravěku, neváhá ani 
vteřinu. V druhohorách najde 
tajuplné vejce, tím ale jeho 
cesta epochami vývoje Země 
zdaleka nekončí. Představení 
je v ceně běžného vstupného 
do botanické zahrady.  gz

Teplice – Už 8. ročník prázd-
ninového hudebního festiva-
lu Teplice Free Live 8 je tady. 
Prázdninová akce se odehraje 
tradičně na náměstí Svobody 
v sobotu 8. července. Chybět 
nebudou stánky s občerstve-
ním i oddychový koutek pro 
děti. Na programu jsou tyto ka-
pely od 14:30 Wyfe, od 16:00 
Schlack, od 17:30 Babylon, od 
19:00 Hrací skříň, od 20:30 Eu-
fory a od 22:00 Gangalabasta. 
Vstup na akci je tradičně zdar-
ma.  gz

Teplice – Agility hřiště v Trno-
vanech už podruhé přivítá akci 
Psí den. Milovníci psů z Teplic 
a okolí si užijí zábavné odpo-
ledne spolu se svými mazlíč-
ky. „Program je znovu zamě-
řen na vhodné aktivity se psy. 
Všichni pejsci mohou ochutnat 
dobroty ze psí restaurace nebo 
vyhrát atraktivní ceny,“ říká za 
pořadatele Kateřina Kašparo-
vá. Akce má ale také podpořit 
místní útulky.

Přípravy na druhý ročník 
akce Psí den jsou v plném 
proudu. Chystáte oproti loň-
sku nějaké novinky?

Denně vylepšujeme program 
a už můžu prozradit úžasnou 
novinku, a sice ochutnávku 
pro všechny zdarma v Pestau-
raci, kde se menu pro pejsky 
podává na stříbrných podno-
sech. Je to vždy velký zážitek 

pro pejsky i jejich majitele. 
Hlavní partner každému pej-
skovi na uvítanou věnuje dáre-
ček a další skvělé ceny budou 
čekat na vítěze zábavných sou-
těží a v útulkové tombole. 

Je akce znovu charitativní?
Samozřejmě, celou akci opět 

chystáme jako důsledně chari-
tativní. Přímo na místě budou 
mít své stánky útulky, kterým 

mohou sami návštěvníci do-
nést materiální pomoc a pře-
dat jim ji. A opět jim, stejně 
jako loni, na závěr akce roz-
dělíme všechny peníze, které 
vybereme v rámci útulkové 
tomboly. Lístek bude stát jen 
50 korun a každý bude výher-
ní. Koupíte si lístek a hned ob-
držíte vyhranou cenu. A ty bu-
dou i díky partnerům opravdu 
hodnotné. 

Kdy a kde se milovníci psů 
potkají?

Letošní Psí den Teplice se 
koná přímo na Mezinárodní 
den psů, takže určitě ho všich-
ni přijďte se svým chlupáčem 
oslavit právě k nám. Na všech-
ny se moc těšíme v sobotu 
26. srpna od 14:00 hodin na 
Agility hřišti v Trnovanech, 
vstup samozřejmě zcela zdar-
ma.  gz

Teplice – Regionální muzeum 
zve na výstavu Hmyz, krása 
a bohatství Českého středo-
hoří, která poodhaluje půvab, 
různorodost a pestrost hmy-
zu regionu. Na výstavě bude 
k vidění největší a nejucele-
nější sbírka motýlů Českého 
středohoří, doplněná o pest-
robarevné a exotické motýly 
z muzejních sbírek a vlastních 
chovů. Chybět nebude ani mu-
zejní sbírka brouků a sociálně 
žijícího hmyzu, jako jsou vče-
ly a mravenci. Na návštěvníky 
čekají i stovky preparovaných 
exponátů společně se zajíma-
vostmi z hmyzího života.

Výstava je k vidění až do 
1. října  gz

Teplice – Léto ve městě bude na-
bité kulturou. Dějištěm zábavy 
se stane areál letního kina na 
zámku. Návštěvníci si mohou 
užít Teplické muzikálové léto, 
Revival v letňáku nebo Divadlo 
na plátně.

O různorodá představení 
pod širým nebem opravdu ne-
bude nouze. V rámci muzikálo-
vého léta pořadatelé připravi-
li na 27. července Mýdlového 
prince a 25. srpna Tři muš-
ketýry. Součástí revivalových 
koncertů bude 14. července 
Abba World Revival a 11. srpna 
The Backwards. 

Záznamy divadelních her 
na filmovém plátně odstartují 
Jedlíci čokolády v podání krá-
lovéhradeckého Klicperova 

divadla 29. července a 19. srp-
na to pak bude Touha jménem 
Einodis v podání pražského 
Ungeltu.  gz, foto: DKT
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Od kompletní rekonstrukce tep-
lického aquacentra už uplynuly 
čtyři roky. Návštěvníci mohou 
využívat plavecký i rekreační 
bazén, atrakce nebo saunovou 
zónu. A to není vše. Podle ředite-
le aquacentra Michaela Parasky 
se v těchto dnech otevřelo zmo-
dernizované venkovního sluně-
ní s rozšířeným brouzdalištěm 
a s herními prvky.

Letos to jsou čtyři roky od ote-
vření po rozsáhlé rekonstruk-
ci. Co návštěvníci, zvykli si na 
nové a lepší aquacentrum?

Ano, návštěvníci jsou spokoje-
ni. Myslím si, že ocenili oddělení 
plaveckého bazénu od rekreač-
ního. S tím, že plavci mají pro 
sebe plavecký bazén, kde je tep-
lota 27 stupňů vyhovující právě 
pro plavání, a rekreační svět má 
teplotu 32 stupňů a zároveň je 
tam velká spousta atrakcí, které 
veřejnost vítá. 

Energie se zdražují, provoz ta-
kového aquacentra určitě není 
levný. Jak se vám daří ekono-
micky?

My jsme samozřejmě závislí 
na našem zřizovateli. A zřizova-
tel náš provoz dotuje, tak tomu 
bylo před i po rekonstrukci. Na 
loňský a letošní rok jsme měli 
zafixovanou cenu elektrické 
energie. Ale teď nás čeká příští 
rok, kdy ceny ještě nejsou jasné. 
Pokud ceny budou klesat, tak 
jsme připraveni zajímavou cenu 
zafixovat, aby náklady na ener-
gie byly co nejnižší. Snažíme se, 
aby dotace zřizovatele byly niž-
ší, což představuje vyšší tržby 
a snížení provozních nákladů.

Vysoké ceny energií nutí zvy-
šovat ceny vstupného. Je to 
i váš případ?

My jsme pro rok 2023 ceny 
nezvyšovali, ceny zůstaly stejné. 
Nicméně samozřejmě nemůžu 
říct, že je to trvalý jev. Vzhledem 
k tomu, že nejde jen o ceny ener-
gií, ale i o vysokou míru inflace. 
Takže i nám zdražily všechny 
služby a je možné, že na řadu 
přijde i zdražení vstupného.

Některé plavecké areály také 
snižují teplotu vody v bazé-
nech či investují do alterna-
tivních zdrojů vytápění. Jak to 
máte vy?

My díky tomu, že jsme měli 
zafixované ceny elektrické ener-
gie, pro ohřev bazénové vody 
využíváme tepelná čerpadla, nás 
zatím energetická krize nepo-
stihla, tak není nutné snižovat 
teplotu vody. Důležitým fakto-
rem pro nás je, že využíváme 
pro bazény termální vodu, která 
k nám dochází do aquacentra ve 
vysoké teplotě, a my již tu vodu 
jen upravujeme a udržujeme 
v potřebné teplotě, kterou potře-
bujeme mít v souladu s hygie-
nickou vyhláškou. Kvůli dalším 
úsporám jsme si nechali zpra-
covat studii k posouzení a vy-
hodnocení stavby fotovoltaické 
elektrárny. 

Takže vy vodu chladíte?
To nemusíme, protože voda 

rychle chladne sama. My udržu-
jeme teplotu vody, kterou uvá-
díme a dodržujeme podle hygie-
nické vyhlášky. 

Jak to zatím vypadá s návštěv-
ností v letošní sezoně? 

My jsme od otevření po re-
konstrukci neměli moc dlou-
hou dobu možnost nějakého 
porovnání kvůli covidu, nicmé-
ně teď už rok a půl po covidu 
fungujeme pravidelně. Takže 
už máme nějaké výsledky, kte-
ré jsou srovnatelné. A může-
me konstatovat, že návštěvnost 
nám stoupá. Před rekonstrukcí 
byla průměrná návštěvnost 300 
až 350 návštěvníků denně. Teď 
máme v průměru 700 až 750 ná-
vštěvníků denně. Samozřejmě 
je vše závislé i na počasí. Když 
je zima a není sníh, návštěvní-
ci chodí k nám. To stejné, když 
je jaro, léto a prší, tak návštěv-
níci jdou k nám. Jsou i víkendy, 
kdy máme přes tisíc návštěvní-
ků denně. 

A máte informace, zda k vám 
jezdí návštěvníci i z jiných 
měst?

Ano, jezdí k nám lidé z celého 
regionu a moc si naše aquacen-
trum pochvalují. A i porovnávají 
s okolními bazény a chválí nás, 
že tu máme čistotu a pořádek 
a ceny držíme ve výši, která je 
pro veřejnost stále přijatelná. 

Před námi je letní sezóna. Jak 
to vypadá s venkovním sluně-
ním, které také mělo projít vý-
raznější rekonstrukcí?

Zrekonstruované venkovní 
slunění se otevřelo 10. červ-
na. Během června je veřejnos-
ti k dispozici o víkendech. Od 
30. června po dobu letních 
prázdnin bude otevřeno každý 
den. Samozřejmě v závislosti na 
počasí. 

Na co se návštěvníci nového 
venkovního slunění mohou tě-
šit?

Venkovní slunění prošlo ob-
rovskou proměnou. Tou největší 
je, že byl zrušen minigolf, který 
byl minimálně využíván a byl 
navíc ve stavu před totální re-
konstrukcí, což by bylo vysoce 
nákladné. Takže jsme promysle-
li, jaké jsou jiné možnosti, a vy-
budovali jsme na venkovním 
slunění velkou dětskou zónu 
s 3D herními prvky, různými pro-
lézačkami a dopadovými plocha-
mi pro nejmenší návštěvníky. 
Nepřehlédnutelná je atrakce pi-
rátský koráb a nechybí výrazně 
větší dětské brouzdaliště. Takže 
návštěvníci se mají na co těšit. 

Cena na venkovní slunění 
bude odlišná od ceny do  
aquacentra?

Návštěvník, který si koupí 
vstupenku do Dětského světa, 
tak může využít rekreační bazén 
a plavecký bazén. V rámci této 
jedné vstupenky má možnost 

využít i prostory venkovního 
slunění. V průběhu června a ze-
jména letních prázdnin dojde 
k omezení provozu Sauny Dět-
ský svět, v červnu bude otevře-
na pouze vždy v sobotu a nedě-
li, o letních prázdninách bude 
mimo provoz. 

O které služby nabízené aqua-
centrem mají návštěvníci nej-
větší zájem?

Největší zájem je o Dětský 
svět a během chladnějšího poča-
sí je to pak saunování. 

Jaké aktivity máte připravené 
pro dětské návštěvníky, pří-
padně i pro dospělé? 

Stále se u nás něco děje. My 
děláme akce v průběhu celého 
roku. Spolupracujeme s umě-
leckou agenturou DanceMisi-
on.CZ a pořádáme s nimi kon-
krétní akce pro děti, jako byl 
Den dětí nebo bude Halloween. 
Zavedli jsme jako novinku vý-
uku plavání pro děti od 4 do 
7 let, ve dvou variantách, kurz 
pro začátečníky a pro pokroči-
lé. Kurzy mají obrovský ohlas, 
v poslední etapě před prázd-
ninami jsme museli pro velký 
zájem jeden kurz přidat. Dal-
ší akcí je potápění, kdy k nám 
přijdou jednou za čtvrt roku 
profesionální potápěči z po-
tápěčského centra Seamaster 
a návštěvníci si mohou v rámci 
vstupného vyzkoušet potápění 
s přístroji.

Setkáváte se s nějakými při-
pomínkami od návštěvníků? 
Co jim nejčastěji vadí?

Jsou to většinou připomínky 
od jednotlivců, nevím o ničem, 
co by se třeba výrazněji opako-
valo. Jsou to spíše jedinci. My 
samozřejmě veškeré náměty 
a připomínky vítáme, ale je na 
zvážení, zda je to pro náš pro-
voz vhodné nebo to není příliš 
nákladné.

A pochvaly chodí?
Návštěvníci chválí čistotu 

areálu nebo přístup personálu, 
který jim vše ochotně vysvětlí. 
A areál se jim celkově líbí. 

Na jaké další novinky a akce 
se mohou letos těšit návštěv-
níci aquacentra?

Ještě v červnu se koná zmi-
ňované potápění s profesionály. 
Po letních prázdninách budeme 
znovu opakovat kurzy plavání 
pro děti a zároveň chceme zvá-
žit, zda ještě nějaké další kur-
zy nepřidáme. A určitě nebude 
chybět kolo štěstí pro děti, kte-
ré občas děláme v rámci běžné-
ho provozu.  pr
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K Ř Í Ž O V K A Tajenka (Coco Chanel): Je potřeba...
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Žlutomodří pomohli Péťovi, který  
se potýká s nemocí motýlích křídel

Hokejový potěr vybojoval na turnaji v Belgii stříbrné medaile

Na komíně mají 
sokola, v nádrži karase

Krušnohorský sbor  
se loučí se sezonou

č e r v e n  2 0 2 3

Zástupci Nadačního fondu FK 
Teplice předali pětiletému Pet-
říkovi z Krupky, který statečně 
zápasí s nemocí motýlích kří-
del, potřebný ošetřovací zdra-
votní materiál. 

„Jsme moc rádi, že jsme 
mohli Petříkovi tímto způso-
bem pomoci. Vedle toho jsme 
již pro něj objednali například 
i speciální oblečení či doplň-
ky stravy, které mu budou brzy 
též předány. Celková výše této 
pomoci byla 35 tisíc korun, při-
čemž kromě nadačního fon-
du přispěla na Petříka i řada 
našich skvělých fanoušků 
a v neposlední řadě také Slavia 

Praha,“ říká za žlutomodré 
Martin Kovařík. „Velmi si Vaší 
společné pomoci vážíme. Moc 
nám to pomůže, neboť Péťu je 
nutné každodenně ošetřovat 

a převazovat mu kůži a rány 
na těle, na což je potřeba velké 
množství ošetřovacího a zdra-
votního materiálu. Péťa potře-
buje oblečení, které mu neublí-
ží, z vhodného materiálu, se švy 
ven, bez knoflíků a cvočků či 
pohodlné boty, které musí být 
dostatečně prostorné, aby šly 
dobře obouvat i s obvazy,“ dopl-
ňuje maminka Jana. 

S FK Teplice může pomá-
hat každý. A to prostřednic-
tvím transparentního účtu 
Nadačního fondu FK Teplice: 
293310060/0300 vedeného 
u ČSOB.

 FK Teplice

Nejen ohroženou populaci so-
kola stěhovavého, ale i karase 
obecného pomáhají zachraňo-
vat energetici z Ledvic. Zatím-
co opeřeným dravcům se zde 
daří na ochozu komína elektrár-
ny úspěšně vyvádět mláďata již 
řadu let, v případě malé kaprovi-
té ryby s tím zachránci zača-
li letos. Klidný domov rybám 
poskytuje jedna z retenčních 
nádrží elektrárenské chemické 
úpravny vod. Otcem myšlenky 
je jeden ze zaměstnanců Roman 
Branda, který je velkým rybá-
řem. Voda, která se z retenč-
ních nádrží vrací do řeky Bíliny, 
je v některých parametrech po 
vyčištění kvalitativně lepší než 
ta, která v ní teče. Nádrže jsou 
prý navíc vybaveny automatic-
kými hlásiči ropných látek, tak-
že karasi jsou v bezpečí. Jestli se 
rybám v retenční nádrži zalíbí, 
to ukáže první odchov, který lze 
čekat už příští jaro.  gz

Na mezinárodním turnaji 
Chiefs Trophy 2023 v belgic-
kém městě Lovaň získala 5. tří-
da HC Teplice, kterou doplnili 
dva hráči 4. třídy a také posily 
z Rakovníka a Žiliny, stříbr-
né medaile. Sestavu Huskies 
tvořili především hráči, kteří 
byli v prosinci stříbrní na tur-
naji v maďarském Dunaujvá-
rosi. Stejná byla i trenérská 
dvojice Mašek – Ondruš. Kvůli 
zranění však chyběl kapitán 
Reichenbach (dorazil tým pod-
pořit alespoň jako fanoušek), 
místo něhož trenéři narychlo 
našli náhradu ve spřáteleném 

Rakovníku. V Lovani byl pod-
nik určený hokejistům do 
11 let, Tepličtí ale měli v sesta-
vě i osmileté benjamínky Ku-
klíka a Konečnou. 

Na ledě se Severočechům 
dařilo. „Odehráli jsme velmi 

dobrý turnaj. Naším cílem bylo 
přivézt domů medaili. To se 
povedlo, takže vládne spoko-
jenost. Samozřejmě nás mrzí, 
že jsme nezvládli nájezdy ve 
finále, možná jsme neunesli 
tíhu okamžiku. Turnaj záro-
veň potvrdil, že je na řadě věcí 
potřeba pracovat, což je pro 
hráče i trenéry velká výzva do 
nové sezony,“ zhodnotil dvou-
denní hokejový podnik trenér 
Petr Mašek. První skončil tým 
International Hockey School 
Italy, druhý HC Teplice a třetí 
Rote Teufel Bad Neuheim. 

 HC Huskies Teplice

Letošní sezona Krušnohorského 
pěveckého sboru se blíží k zá-
věru. Májový koncert v kostele 
sv. Jana Křtitele na Zámeckém 
náměstí máme za sebou. Mys-
lím, že se nám opravdu povedl, 
soudě podle reakcí náročného 
a skvělého publika. Eva Char-
vátová zpívala opravdu skvěle, 
Markéta Loskotová nás výborně 
doprovázela na klavír a my jsme 
se snažili vložit do zpěvu svůj 
um i srdce. Nesmím opomenout 
vystoupení dvou malých hous-
listů, Matyáše Ditricha a Mar-
tina Bendy, kteří hráli spolu se 
sbormistrem Petrem Bendou. 
Beethovenova Óda na radost se 
jim opravdu povedla. Letos jsme 
si poprvé zazpívali v kostele sv. 
Kateřiny v Bořislavi, o jehož zá-
chranu se úspěšně snaží Spolek 
pro záchranu kostela svaté Ka-
teřiny v Bořislavi. Potom jsme se 
přesunuli do Teplic do modliteb-
ny Českobratrské církve evan-
gelické. Poslední akcí této sezo-
ny pak byl Promenádní koncert 
na zámku ve Veltrusech. Dou-
fám, že naše vystoupení potěšila 
všechny posluchače a ve shonu 
dnešní doby rovněž pohladila.

 Libuše Helclová, Krušnohorský pěvecký 
sbor Teplice

Obrazy školáků 
vyzdobí nemocnici

Živa je nejstarší 
dosud vydávaný 
přírodovědecký 
časopis v České 
republice, jehož 
historie sahá do 
roku 1853. Tehdy 
jej při Matici čes-
ké založil samot-
ný Jan Evangelista 
Purkyně, příro-
dovědec a jedna 
z největších osobností v historii 
české vědy. 

V loňském roce publikoval 
v témže časopise náš kurátor 
Jan Ptáček svůj článek Patago-
nie – Andy ošlehané větrem, za 
který na slavnostní ceremonii 
v Praze spolu s dalšími laureá-
ty a akademiky za přítomnosti 
předsedkyně AV ČR Evy Zaží-
malové obdržel prestižní cenu 
Jana Sudy. Jeho příspěvek byl 
odbornou porotou shledán jako 
nejlepší text v této kategorii. 
„Kvůli disertaci jsem podnikl 

Kurátor botanky obdržel prestižní cenu 

Děti z teplické umělecké zá-
kladní školy namalovaly obra-
zy, které zútulní pokoje paci-
entů neurologického oddělení 
ústecké Masarykovy nemoc-
nice. Projekt podle primářky 
Štěpánky Brušákové vznikl 
z podnětu lékařského týmu 
oddělení, který si uvědomil vý-
znam prostředí pro psychic-
kou pohodu pacientů. Studie 
ukazují, že esteticky příjem-
né a inspirativní prostředí má 
pozitivní vliv na jejich celko-
vý stav. „Děti se s nadšením 
chopily příležitosti namalovat 
obrazy speciálně pro pokoje 
pacientů. Byly povzbuzovány, 
aby se inspirovaly přírodou, 
zvířaty a barevnými krajinami, 
které mohou působit relaxač-
ně a navodit klidnou atmosfé-
ru,“ přibližuje primářka. 

Obrazy byly předtím k vidění 
ve výstavních prostorách tep-
lického muzea.  gz

několik cest po Jižní Americe, 
velký dojem ve mně zanecha-
la Argentina. Když jsem se ale 
pídil po informacích o flóře 
a složení tamní vegetace, našel 
jsem jen málo dostupných člán-
ků a publikací,“ osvětlil výběr 
tématu svého vítězného článku 
jeho autor, kurátor zahrady Jan 
Ptáček.

„Je nám ctí a radostí nazývat 
Honzu Ptáčka naším kolegou 
a srdečně mu k tomuto úžasné-
mu ocenění blahopřejeme,“ do-
dal ředitel zahrady Petr Šíla.  gz
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Školáci z Teplic postoupili do finále

Ruina mizí, Živý dům po letech konečně prokoukl

Teplice přivítaly  
nové občánky

Školáci si to rozdali v kopa-
né. Na tréninkových hřištích 
na Stínadlech se totiž odehrá-
lo krajské finále 24. ročníku 
fotbalového poháru McDo-
nald´s Cup. Ve třech věkových 
kategoriích soupeřilo vždy 
osm týmů v každé skupině.

„V té nejmladší kategorii 
malotřídek, která hrála letos 
na turnaji poprvé, se z prven-
ství radovali žáci ZŠ Kolová. 
Ti přijeli na sever Čech až od 
Karlových Varů. V kategorii 
6 až 9 let získali zlaté medaile 
kluci ze ZŠ Rumburk. Posled-
ní krok k úspěchu udělali ve 
finále, když zdolali stejně staré 
kluky z ústecké ZŠ Vinařská. 

V nejstarší ka-
tegorii se z cel-
kového prven-
ství radovali 
mladí fotbalisté 
ze ZŠ Bílá cesta 
Teplice. Ve fi-
nále deklasova-
li protivníky ZŠ 
Chlumec 7:0,“ 
sdělil Vít Hníz-
dil z krajské-
ho úřadu s tím, 
že hejtman Jan 
Schiller předával ceny těm nej-
lepším.

Vítězové postoupili do ce-
lostátního finále v Uherském 
Hradišti. Letošními patrony 

akce jsou reprezentant a hráč 
holandského Twente Ensche-
de Michal Sadílek a reprezen-
tantka a hráčka Atlética Mad-
rid Andrea Stašková.  gz

Ve zrekonstruovaném Zahrad-
ním domě přivítali primátor 
Jiří Štábl a 1. náměstek primá-
tora Hynek Hanza mezi ob-
čany lázeňského města další 
desítky nejmladších Tepličán-
ků. Slavnostní setkání s dět-
mi, které se narodily v minu-
lých měsících, se uskutečnilo 
v květnu.  gz

Možná přišly i budoucí fotbalové hvězdy Stínadel

Každý, kdo prochází Hlávko-
vou ulicí, ať už do školy, či do 
práce, si dozajista všiml toho, 
že Živý dům už není tou starou 
ruinou jako v roce 2019, když 
ho tepličtí salesiáni koupili. 
Téměř tři čtvrtě roku staveb-
ních prací je na budově býva-
lých jeslí opravdu znát. Nevěří-
te? Tak se zajděte podívat.

Když v listopadu probíhalo 
slavnostní zahájení stavebních 
prací na Živém domě, vzadu 
za plotem stála cihlová ruina. 

nová okna, nespočet nových 
místností a zákoutí, která ze 
starých opuštěných jeslí uděla-
la prosluněný dům, připravený 
na to stát se zázemím pro trá-
vení volného času nejen dětí 
a mládeže. Stavební práce pro-
bíhají prozatím dle plánů a vše 
nasvědčuje tomu, že v září 
roku 2024 budou salesiáni Živý 
dům otevírat a zpřístupňovat 
všem, kteří ho budou potře-
bovat. 

 Pavlína Mašková, Salesiáni Teplice

Pochmurná, tmavá budova bez 
života. Již v začátcích tohoto 
projektu bylo patrné, že změ-
na, kterou objekt projde, bude 
gigantická. V prvních měsících 
se Živý dům prosvětlil, zmize-
la suť a proběhly první bourací 
práce. Připravil se prostor pro 
skladové místnosti, vyboura-
lo se cihlové „zakonzervování“ 
oken a vstupů, strhly se stro-
py a podlahy a začalo se s re-
konstrukcí vnitřních prostor. 
A nyní? Živý dům zdobí velká 

Vydali se na rozhlednu Štěpánka i k majáku Járy Cimrmana
Pobytové akce pořádané Arka-
dií jsou velmi oblíbené klienty 
i jejich rodiči. Vedle zážitků 
účastníků a výchovných mo-
mentů přináší totiž vždy také 
několikadenní úlevu rodičům, 
kteří jsou nepřetržitou péčí 
o rodinného příslušníka se 
zdravotním postižením zpravi-
dla unaveni. 

Tyto předpoklady splnil 
i jarní pobyt v Kořenově. Jede-
náct klientů denního stacio-
náře spolu se sedmi mladšími 

kamarády z 1. stupně školy 
hostil od neděle do pátku pen-
zion Poezie, který Arkadii pro-
najala Asociace rodičů a přátel 
zdravotně postižených dětí ČR. 

Prvním zážitkem, pro někte-
ré nezapomenutelným, byla 
už cesta. Z Teplic do Kořenova 
totiž jeli, někteří poprvé, vla-
kem. Díky pěknému počasí se 
podařilo realizovat připrave-
ný program plný sportovních 
her a výletů. Skoro čtyřicítka 
kilometrů, našlapaná v krásné 

přírodě na rozhraní Jizerských 
hor a Krkonoš, je přivedla na 
rozhlednu Štěpánka či k majá-
ku Járy Cimrmana a v nedale-
kém Harrachově navštívili ex-
pozici funkční sklárny. 

Ani na tomto pobytu nechy-
běly výchovné momenty. Kromě 
poznávání přírody a orientace 
v ní je přinesl způsob stravování. 
Mimo výborné obědy, přiváže-
né z restaurace U Zvonku, si to-
tiž jídlo připravovali s asistenty 
sami. „Všechny aktivity se obe-
šly bez újmy na zdraví, účastní-
ci byli s programem spokojeni, 
i když dost unaveni,“ říká Zuza-
na Nétková, vedoucí pobytu, ale 
také stacionáře Arkadie.

 Arkadie Teplice, foto: K. Klášterka

Na Stínadlech proběhl nábor 
dětí do přípravek FK Teplice. 
Na nábor se udělalo výborné 
počasí, a tak si na Stínadla na-
šla cestu spousta dětí.

Celkem se na teplickém sta-
dionu objevily tři desítky nej-
menších fotbalistů a fotbalis-
tek. Děti si nejdříve zkusily 
různé dovednostní soutěže, při 
kterých si také zakopaly s hrá-
či teplického áčka. Celé akce 
se účastnili Nemanja Mićević, 
Abdallah Gning, Jan Knapík, 
Jakub Hora, Štěpán Chaloupek, 

Tadeáš Vachoušek a v nepo-
slední řadě gepardice Jane. 
Hráči se pak mladým talen-
tům podepisovali na podpisové 
kartičky.

Pro všechny účastníky to 
byl velký zážitek, který jim 

jistě dlouho zůstane v paměti. 
Věřme, že některé z dnešních 
účastníků za pár let uvidíme 
znovu běhat na stínadelském 
trávníku, kde náborem jejich 
kariéra symbolicky začala.

 FK Teplice

Harry Potter aneb 
Mudlové, přijeďte
Regionální muzeum zve na vý-
stavu unikátní sbírky Andrey 
Vendolské z Děčína. Ta svět 
čaroděje Harryho Pottera od 
britské autorky J. K. Rowlin-
gové, o kterém vyšly knižní 
i filmové série, zbožňuje už od 
svých patnácti let, kdy zača-
la sbírat cokoli, co se světem 
Harryho Pottera souvisí. Její 
sbírka čítá stovky kusů, vět-
šinou jde o limitované edice 
a originální repliky. Vlast-
ní třeba kus školní uniformy, 
ve které natáčel Rupert Grint 
jako Ron Weasley, ze stříbra 
vyrobenou jízdenku na školní 
vlak či vstupenku na mistrov-
ství světa ve famfrpálu nebo 
Kluběnku, zvíře ve tvaru chlu-
paté koule, které prodáva-
la ve svém obchodě dvojčata 
Weasleyovi. Jeho oblibou je 
vylizovat kouzelníkům holuby 
z nosu, když spí, tím se živí. 
Vernisáž výstavy se uskuteční 
v sobotu 24. června od 15:00 
hodin. Samotná výstava bude 
k vidění ve výstavní místnos-
ti teplického zámku až do 
25. února 2024. 

 Regionální muzeum Teplice
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Autobusy zajíždí přímo k Barboře 

Střední škola AGC uspořádala na Stínadlech dětský den
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INZERCE

Teplicko – Pokud se budete chtít 
v horkých dnech osvěžit v Bar-
boře, pohodlně se do Jeníko-
va dostanete autobusem. Od 
června jsou totiž prodlouže-
ny autobusové linky, které vás 
každý den dovezou až k jezeru. 
Nebudete tak muset ztrácet čas 
hledáním místa, kde zaparku-
jete auto.

O víkendech a státních svát-
cích tam zajíždí linka 488 a také 
linky 491 a 492. Upravený 

provoz platí až do 17. září. V pra-
covních dnech můžete na do-
pravu k Barboře až do 1. září vy-
užít linky 488 a 492.

Autobusy k Barboře a zpět je-
dou nejméně jednou za hodinu 
v době zhruba mezi 7. a 20. ho-
dinou. Z Alejní vyjíždí napří-
klad autobus v pracovní dny 
i o víkendu pár minut po desá-
té ráno a nazpátek ze zastáv-
ky u jezera vyráží směrem do 
Teplic 17:43 ve všedních dnech 

a v 17:40 o víkendu. Na linkách 
platí běžné tarifní podmínky.  
gz, foto: Milan Stryja

V Hudcově  
nepoteče voda
Teplice – Z důvodu plánovaných 
prací na vodovodním zařízení 
bude podle Severočeských vo-
dovodů a kanalizací 26. června 
od 8:00 do zhruba 17:00 hodin 
přerušena dodávka pitné vody 
v Teplicích. Konkrétně v části 
Hudcov, v ulicích Cihelní, Hli-
něná, Hudcovská, Jílová, Ka-
menná, Košťanská, Lahošťská, 
nám. Osvobození, Panorama, 
Rokle, V Domkách, nám. Osvo-
bození a Výšina. Náhradní zá-
sobování lokality vodárenská 
společnost zajistí cisternou.  zt

Nejvíce lákají zoo, zámky i terezínský památník
Ústecký kraj – Známe největší tu-
ristické magnety kraje. Na prv-
ním místě se umístil podkruš-
nohorský Zoopark Chomutov, 
který loni navštívilo zhruba 
246 tisíc návštěvníků, a oproti 
roku 2021 se jednalo o 17% ná-
růst. Zájem byl také o Památ-
ník Terezín, který zaujal druhé 
místo se 186 tisíci návštěvní-
ky. Třetí místo v kraji drží Zoo 
Ústí nad Labem se 157 tisíci 
návštěvníky, Zoo Děčín obdi-
vovalo 134 tisíc návštěvníků 
a jde o pátou nejoblíbenější tu-
ristickou atraktivitu v Ústec-
kém kraji. Mezi zámky je jasně 

Švýcarsko. „Ačkoli loňský ni-
čivý oheň vyhnal zhruba 30 % 
návštěvníků v turistické se-
zóně, přesto jsou Edmundova 
soutěska, Mezná, Gabrielina 
stezka, Jetřichovické soutěsky 
a Kyjovské údolí taková láka-
dla, že je navštívilo úctyhod-
ných 430 tisíc turistů,“ upo-
zornil náměstek hejtmana Jiří 
Řehák a dodal, že kraj vkládá 
velké naděje do nově otevřené 
dálkové turistické trasy Hře-
benovka Českým Švýcarskem, 
která vede přes 100 nejkrás-
nějších míst Českého Švýcar-
ska.  gz

nejoblíbenější zámek Děčín, 
který se také dostal do první 
desítky.

Turisté nezapomněli ani 
na požárem postižené České 

Dovolená mateřských 
školek o prázdninách
Teplice – Mateřské školky přeruší 
během prázdnin na měsíc svůj 
provoz. Celý červenec nebudou 
fungovat školky Na kopečku,  
J. V. Sládka, Karla Čapka, Koper-
níkova, Kamínek a Na spojce. 
Od 17. července až do 18. srpna 
nebude v provozu školka Frá-
ni Šrámka. Na srpen zavřou své 
brány školky Hlávkova, Jaselská, 
Pramínek, Jugoslávská, Krteček 
a Čtyřlístek. Během celých prázd-
nin nebudou v provozu školky 
Kaštánek a Josefa Ressla.  gz

Žáci naší školy se v pátek a so-
botu aktivně podíleli na dvou 
akcích, pořádaných ve spolu-
práci se společností AGC Flat 
Glass Czech a FK Teplice. Na 
teplických Stínadlech se v tyto 
dny uskutečnil dětský den 
především pro mateřské ško-
ly a první stupně základních 
škol, zúčastnit se ale mohl 
prakticky každý. Celkem na 
stadion FK Teplice dorazily 
skoro tři stovky dětí.

Po oba dva dny naši žáci ve 
spolupráci s aktéry Divadla 
V Pytli Petra Stolaře zajišťo-
vali pro děti pestrý program 
plný soutěží a her. V kostý-
mech pirátů a plavčíků přiví-
tali všechny zájemce, kteří ná-
sledně na získanou soutěžní 
kartičku sbírali razítka za jed-
notlivé soutěže a atrakce. Děti 
si tak mohly vyzkoušet hod do 
klobouku, pirátskou cestu pl-
nou nástrah, živé Člověče ne-
zlob se!, piškvorky nebo tře-
ba hula hop obruče. Lákavou 
atrakcí, a to nejen pro děti, 
bylo střílení z luku na terč. 
Kdo nechtěl soutěžit, mohl si 
jen tak pro zábavu něco hez-
kého nakreslit nebo si spo-
lečně zazpívat. Jako tradičně 
byl velký zájem o malování 

na obličej. Děti se tak pod ši-
kovnýma rukama našich žáků 
rychle proměnily například 
v motýlky, kočičky, tygříky, 
princezny nebo piráty. 

Na závěr byla pro každé-
ho připravena sladká odměna 
a ti nejšikovnější dostali krás-
nou medaili. Celý program se 
nesl v dobré náladě, kterou 

nezkazila ani dešťová pře-
háňka. Všichni, včetně našich 
žáků a pedagogů, si program 
užili a již se těší na příští rok, 
kdy se zase společně setkáme.
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Permanentky jdou
do prodeje!

více informací na
www.fkteplice.cz
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